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Protokół Nr 44/19 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Wołowskiego 

w dniu 23 września 2019 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wołowie 
 przy pl. Piastowskim 2 w Wołowie, w godz. 13:30 – 13:50. 

 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Jarosław Iskra - członek Zarządu 
2) Kamil Jeżyna - członek Zarządu 
3) Zbigniew Posacki – członek Zarządu  
4) Józef Szumilas – członek Zarządu 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyła Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska  
oraz Pani Katarzyna Uran Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 
 
 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan Wicestarosta witając uczestników spotkania.  
 
Pan Wicestarosta przedstawił porządek posiedzenia. 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia. 
3. Rozpatrzenie oraz przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały  

nr III/29/18 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2019 
rok. 

4. Rozpatrzenie oraz przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr 
XLVII/249/18 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych 
składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy nauczycielom zatrudnionym 
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Wołowski. 

5. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.2  Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia.  
 
Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty przez członków Zarządu jednogłośnie. 
 
Ad.3 Rozpatrzenie oraz przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały  

nr III/29/18 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2019 rok  
 
Pan Wicestarosta poprosił Panią Skarbnik Powiatu Beatę Sadowską o omówienie punktu 3 obrad 
 
Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska zabrała głos.  
Projekt autopoprawek skutkuje zwiększeniem budżetu o kwotę 554.196,00 zł. Łącznie zmiany 
wynikające z przedstawionej propozycji zmian uchwały budżetu to kwota 1.075.408,00 zł. Zmiany 
wprowadzone autopoprawką obejmują między innymi „nadzór budowlany”, gdzie została wprowadzona 
dotacja z budżetu państwa na realizację zadania zleconego na kwotę 14.944,00 zł, przeznaczoną na 
podwyżki od dnia 01 sierpnia dla Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. Kolejna zmiana obejmuje dział 
nr 754 załącznika nr 1 „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa”, gdzie został zwiększony 
budżet Komendy Powiatowej Państwowej Staży Pożarnej, co skutkuje zwiększeniem budżetu tejże 
jednostki o kwotę 42.896,00 zł i dochodów powiatu w tej samej kwocie. Dotacja w kwocie 42.896,00 zł 
przeznaczona jest na wypłatę ekwiwalentu za ponadnormatywny czas pracy funkcjonariuszy PSP. 
Kolejne istotne zmiany obejmuje dział nr 758 „Różne rozliczenia”. Na podstawie pisma Ministra 
Finansów dokonaliśmy zwiększenia dochodów bieżących z tytułu subwencji części oświatowej o kwotę 
496.356,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie, czy zniwelowanie skutków podwyżek dla nauczycieli 
zgodnie z załącznikiem nr 2 projektu uchwały. Środki te po stronie wydatków zostały 
zabezpieczone/ujęte w rezerwie celowej na zadania oświatowe z przeznaczeniem na wynagrodzenia  
i składki od nich naliczane. W dziale nr 855 „Rodzina” – zmiana wprowadzona autopoprawką wynika  
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z decyzji wojewody, skutkuje przesunięciem środków zarówno po stronie dochodowej jak i po stronie 
wydatkowej pomiędzy rozdziałami, w łącznej kwocie 212.100,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę, 
sfinansowanie wydatku wychowawczego wychowanków podopiecznych przebywających w placówkach 
opiekuńczo – wychowawczych. Ponadto po stronie wydatków w rozdziale nr 85510 „Działalność 
placówek opiekuńczo – wychowawczych” zostały przesunięte środki między paragrafami 
zabezpieczając kwotę 278,00 zł przeznaczając na opłatę sądową w przedmiocie zaskarżenia 
przedmiotowego orzeczenia przeciwko Powiatowi Wałbrzyskiemu. Jeszcze jedna zmiana, która 
wpłynęła w dniu dzisiejszym dotyczy zmiany w klasyfikacji wydatków dotacyjnych na zadania w zakresie 
kultury i dziedzictwa narodowego realizowane przez organizacje pożytku publicznego i stowarzyszenia 
po uzyskaniu akceptacji Wicestarosty. 
 
Członek Zarządu Pan Józef Szumilas zapytał, czy wydatki w zakresie kultury, dotyczą wystawy 
znajdującej się przez budynkiem Starostwa Powiatowego Wołów. 
 
Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska odpowiedziała, że są to środki przesunięte w ramach dotacji 
na zadania w zakresie kultury i dziedzictwa narodowego, które w części były zabezpieczone na 
realizacje zadań przez działalność prowadzoną zgodnie z pożytkiem publicznym. Nadto w paragrafie nr 
2820 również była zabezpieczona dotacja na realizacje zlecone stowarzyszeniu. Jest to zmniejszenie 
na podstawie wykonania dotacji, która nie została w 100% wykorzystana w zakresie tych zadań, które 
realizowały organizacje prowadzące działalność pożytku publicznego i zostało to przesunięte do 
realizacji stowarzyszenia. Dodała, że w ślad za tym powinna pójść oferta i powinien być ogłoszony 
konkurs. 
  
Członek Zarządu Pan Kamil Jeżyna zapytał z czego wynika kwota 50.000 zł, czy dobrze zrozumiał, 
że jest to kwota z obszaru gospodarki gruntami i nieruchomościami. 
 
Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska odpowiedziała, że to kwota która była zabezpieczona na 
przygotowanie nieruchomości do sprzedaży, tam jest zmniejszenie ponieważ zgodnie z informacją którą 
przedłożył Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Pan Bartosz Kasperek te środki nie będą 
wykorzystane. 
 
Wicestarosta Pan Jarosław Iskra zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania.  
 
Członek Zarządu Pan Kamil Jeżyna zapytał o subwencję oświatową. 
  
Pan Wicestarosta zasugerował, aby omówić tę sprawę na posiedzeniu Komisji Edukacji Kultury  
i Sportu. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 4 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” 

przyjął projekt uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 Rady Powiatu Wołowskiego 

w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2019 rok. 

 
Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska stwierdziła, że po zamknięciu miesiąca będzie mogła ocenić 
skutki planowanych podwyżek w jednostkach oświatowych. W rezerwie włącznie z tą kwotą, która dzisiaj 
została zwiększona o prawie 500.000,00 zł, mamy kwotę 950.000,00 zł na zniwelowanie skutków 
podwyżek do końca roku. 
 
Członek Zarządu Pan Józef Szumilas zapytał Panią Skarbnik, czy dobrze zrozumiał, że godziny 
ponadwymiarowe i dodatki za wychowawstwo mają być płacone z dołu, czyli na koniec miesiąca oraz 
czy uchwała procedowana jest ważna, aby można było wypłacić wynagrodzenie nauczycielom  
z wyrównaniem.  
 
Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska stwierdziła, że te środki są zabezpieczone w planie. Obecnie 
żadna z jednostek nie ma przekroczeń w planach po wykonaniu. W przypadku braku odpowiedniej 
uchwały obowiązuje przepis wyższego rzędu, a w kompetencji Rady Powiatu jest podjęcie stosowanej 
uchwały. 
 
Członek Zarządu Pan Józef Szumilas dodał, że podczas obrad Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 
pojawiło się pytanie o pożyczkę, którą Starostwo miało udzielić Powiatowemu Centrum Medycznemu w 
Wołowie sp. z o.o. zwanym dalej „PCM” o czym nie miał wiedzy. 
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Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska odpowiedziała, że była kolejna pożyczka i podjęta uchwała 
Zarządu Powiatu. Powiat Wołowski udzielił poręczenia pożyczki w wysokości 250.000,00 zł, następnie 
uchwałą Zarządu na kwotę w wysokości 150.000,00 zł. Po otrzymaniu drugiej umowy z PCM Pani 
Skarbnik dokonała sprawdzenia, czy zabezpieczenie w tym projekcie umów pokryje roszczenie 
wynikające z faktu, gdyby trzeba było zwrócić pożyczkę. Jest to pożyczka krótkoterminowa z terminem 
spłaty do 31 grudnia. Pani Skarbnik zwróciła się z zapytaniem w tej kwestii do Głównej Księgowej PCM 
Pani Agnieszki Poprawskiej. W zapytaniu tym Zarząd PCM został poproszony o wskazanie, czy ten 
kontrakt zabezpiecza udzieloną pożyczkę. Pani Skarbnik uzyskała odpowiedź, że niestety kontrakt 
pożyczki nie zabezpiecza, byłaby to kwota niespełna 30.000,00 zł. Następnie Pani Skarbnik informuje, 
że wystąpiła do Pani Księgowej PCM, aby wskazała w trybie pilnym inny kontrakt, który zabezpieczy 
udzieloną pożyczkę. Jednocześnie poinformowała telefonicznie Panią Księgową, że nie zostanie 
udzielona przez Powiat Wołowski pożyczka dopóki, dopóty nie będzie ona zabezpieczona. Pani 
Księgowa PCM wskazała Pani Skarbnik kolejny kontrakt. Pani Skarbnik następnie przygotowała projekt 
umowy wraz z aneksem, projekt aneksu do cesji. Dokumenty zostały przedłożone Panu Staroście, który 
przekazał je do podpisu Panu Krzysztofowi Cisakowi, Prezesowi Zarządu PCM. Dokumenty do dnia 
dzisiejszego nie zostały podpisane. Pani Skarbnik zasugerowała, że dopóki nie zostaną spełnione te 
warunki o których wyżej wspomniała, Zarząd Powiatu powinien odmówić udzielenia pożyczki PCM-owi. 
Pojawiła się również kwestia skrócenia spłaty pożyczki do listopada ostatecznie, w razie gdyby coś 
złego się zadziało Zarząd Powiatu i Rada powinni mieć czas na podjęcie uchwały o zmianie budżetu. 
Nie może być takiej sytuacji w której Skarbnik Powiatu otrzyma na koniec grudnia informację, że ta 
pożyczka jest niespłacona. W latach poprzednich były udzielane pożyczki na kwotę kilkuset tysięcy. 
Maksymalna kwota pożyczki była to kwota 700.000,00 zł i zawsze było tak, że spółka spłacała pożyczkę, 
i od pierwszego stycznia była uruchamiana pożyczka. Obecnie nie jest to oczywiste, czy będzie 
podobnie. 
 
Członek Zarządu Pan Kamil Jeżyna zapytał o kwestię dofinansowania do zadania remontu drogi 
powiatowej 1274D w m. Białawy i Białawy Wielkie o podstawę wprowadzenia tego zadania do budżetu. 
 
Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska odpowiedziała, że to zadanie zostało wprowadzone na 
podstawie oświadczenia Pana Starosty po rozmowie z Panią Wójt Gminy Wińsko Jolantą Krysowatą. 
Następnie Pani Wójt Wińska zadeklarowała na piśmie, że na najbliższej sesji Rady Gminy Wińsko tj. w 
dniu 25.09.2019 r. będzie podjęta w tej sprawie uchwała intencyjna.   
 
Wicestarosta zapytał, czy któraś z osób obecnych ma pytania w tej kwestii. 
 
Nikt nie zgłosił pytań. 
 
Na salę posiedzeń wchodzi Pani Katarzyna Uran Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i 
Spraw Społecznych 
 
Pan Wicestarosta poprosił Panią Katarzynę Uran o zreferowanie punktu 4 obrad 
 
Ad.4 Rozpatrzenie oraz przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr  
XLVII/249/18 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych 
składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy nauczycielom zatrudnionym 
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Wołowski. 
 

Pani Katarzyna Uran zabrała głos w sprawie. Zostały zebrane uwagi i propozycje zmian do 
obowiązującego regulaminu, zgodnie z sugestiami dyrektorów szkół, które pojawiły się na spotkaniu na 
początku września. Decyzją Starosty zostały wprowadzone zmiany dotyczące m.in. zwiększenia 
dodatku funkcyjnego dla nauczyciela sprawującego funkcję wychowawcy klasy z kwoty 50 zł do 300 zł. 
Dodatki te powinny być wprowadzone i już wypłacane.  
 
Pani Skarbnik Beata Sadowska przypomniała, że zgodnie ze stanowiskiem radców prawnych  
zatrudnionych w Starostwie Powiatowym w Wołowie, uchwała radnych ma pierwszeństwo i nie zawsze 
musi być zgodna z rozporządzeniem. 
 
Pani Katarzyna Uran dodała, że zgodnie z podstawą prawną minimalna kwota dodatku do 
wychowawstwa klasy wynosi 300 zł, zostało to minimum spełnione. Kolejna zmiana to dodatek do funkcji 
doradcy metodycznego w łącznej wysokości do 1500 zł. W tej kwestii nastąpiło przeniesienie zadania 
w tym przypadku, podlega pod budżet województwa. Kolejna zmiana zgodnie z sugestią dyrektorów 
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szkół to dodatek motywacyjny zwiększony o 10 %. Po zmianie dodatek motywacyjny będzie wynosił 30 
% wynagrodzenia zasadniczego. Następnie w drodze decyzji zatwierdzi tę zmianę Pan Starosta. 
 
Pani Skarbnik Powiatu Beata Sadowska zapytała, czy w związku z proponowanymi zmianami zostały 
sporządzone wyliczenia finansowe. 
 
Pani Katarzyna Uran stwierdziła, że nie zostały sporządzone takie wyliczenia, ponieważ brak 
ostatecznej decyzji w przedmiotowej sprawie. Nadto dodała, że do ostatniej chwili Wydział oczekiwał 
na opinię związków zawodowych, co jest wymogiem procedowania przedmiotowej uchwały. 
Spowodowało to opóźnienie w przedłożeniu projektu uchwały na posiedzenie Zarządu. Nadto dodała, 
że jeżeli zmiany zostaną przyjęte, to będą obowiązywały od 01 września. Uchwały zostaną ogłoszone 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
Pan Wicestarosta zapytał, czy któraś z osób obecnych ma pytania w tej kwestii. 
 
Członek Zarządu Pan Józef Szumilas, zapytał czy opóźnienie opinii związków zawodowych wynika  
z sezonu urlopowego? 
 
Pani Katarzyna Uran potwierdzała, że osoba sporządzająca opinię przebywała na urlopie. 
Nadto dodała, że jej intencją było jak najszybsze przygotowanie uchwały do procedowania, w tym 
zebrania wymaganych opinii, tak aby uchwała weszła jak najszybciej w życie.  
 
Pan Wicestarosta zapytał, czy któraś z osób obecnych ma pytania w tej kwestii. 
 
Nikt nie zgłosił pytań. 
 
Pani Katarzyna Uran opuściła salę posiedzeń.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 4 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
przyjął projekt uchwały Rady w sprawie rozpatrzenia oraz przyjęcie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr XLVII/249/18 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie ustalenia 
regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i 
warunki wypłacania innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy 
nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 
Wołowski. 
 
Ad. 5 Sprawy różne. 
 
Brak spraw 
 
Ad. 6 Zamknięcie posiedzenia. 
Wobec wyczerpania porządku p. Wicestarosta zamknął posiedzenie Zarządu. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokolant: 
Marta Drabik 

Członkowie:   

  Janusz Dziarski 

Jarosław Iskra 

       Kamil Jeżyna 

       Józef Szumilas   

                                                                                        Zbigniew Posacki  


